

Bilan de la phase d'admissibilité – Sélection internationale lettres 2026

Département d'études cognitives (DEC) – Section de linguistique

[English version below]

Dans le cadre de la Sélection internationale pour l'année académique 2026-2027, le Département d'études cognitives (DEC) a examiné treize dossiers relevant de la section de linguistique.

Provenance des candidats :

Pakistan (1) ; Tunisie (1) ; Mauritanie (1) ; Nigeria (1) ; Irak (2) ; Algérie (1) ; Cameroun (1) ; Madagascar (1) ; Serbie (1) ; Royaume-Uni (1) ; Chine (2).

La commission, composée de Maria Giavazzi (DEC, LSCP) et de Carlo Geraci (DEC, IJN), a estimé qu'aucun des treize dossiers ne présentait un parcours académique et un potentiel scientifique suffisants pour être retenu à l'issue de la phase d'admissibilité.

Il convient également de souligner qu'une grande partie des candidatures provenait d'étudiants dont le parcours et les centres d'intérêt étaient principalement orientés vers l'enseignement des langues étrangères. Ces profils correspondent peu aux enseignements proposés et aux axes de recherche développés au sein du département.

Il est donc vivement recommandé aux futurs candidats de consulter attentivement, avant de déposer leur candidature, la page du [Département d'études cognitives](#) ainsi que celle du [Master en sciences cognitives](#).

Après avoir pris connaissance de ces deux sources d'information, les étudiants qui auraient encore des interrogations quant à l'adéquation de leur profil avec les orientations du département peuvent écrire à Maria Giavazzi (maria[dot]giavazzi[at]ens[dot]psl[dot]eu), référente de la Sélection internationale pour le Département d'études cognitives. Leur message devra contenir des questions précises et porter l'objet suivant : « **SI DEC – Demande de renseignements – Prénom NOM du candidat** ».

Report on the Admissibility Phase – International Selection (Humanities) 2026

Department of Cognitive Studies (DEC) – Linguistics Section

As part of the International Selection process for the 2026–2027 academic year, the Department of Cognitive Studies (DEC) reviewed thirteen applications in the field of linguistics.

Applicants' countries of origin:

Pakistan (1); Tunisia (1); Mauritania (1); Nigeria (1); Iraq (2); Algeria (1); Cameroon (1); Madagascar (1); Serbia (1); United Kingdom (1); China (2).

The committee, composed of Maria Giavazzi (DEC, LSCP) and Carlo Geraci (DEC, IJN), concluded that none of the thirteen applications demonstrated a sufficiently strong academic background and scientific potential to be shortlisted following the admissibility phase.

It should also be noted that a large proportion of the applications came from students whose academic backgrounds and interests were primarily focused on foreign-language teaching. Such profiles are not closely aligned with the courses offered or the research areas pursued within the department.

Prospective applicants are therefore strongly encouraged to consult carefully, before submitting their application, the webpage of the [Department of Cognitive Studies](#) as well as that of the [Master's program in Cognitive Science](#).

After consulting these two sources of information, students who still have questions regarding the suitability of their profile for the department may contact Maria Giavazzi (maria[dot]giavazzi[at]ens[dot]psl[dot]eu), the Department of Cognitive Studies' representative for the International Selection. Their message should include specific questions and use the following subject line: "SI DEC – Enquiry – Candidate's First Name SURNAME".